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Erfgoedcommissie 
 

Adviezen woensdag 16 april 2014  

  

Aanwezige commissieleden  drs. Dorine van Hoogstraten (architectuurhistoricus/voorzitter) Ana 

van der Mark  MA (architectuurhistoricus/secretaris) Cees Hooyschuur (restauratie architect) drs. 

Barbara Laan (architectuurhistoricus/interieurspecialist). 

Aanwezige plantoelichters  Tjerk Medemblik (Wijdemeren) (Hans Groot (Enkhuizen) Piet de Vries 

(Vereniging Oud- Enkhuizen) Glenn Vlaun (Muiden) Evert Zoutman (Purmerend) Gijs Dubbeld 

(Heemskerk)  

Afwezige plantoelichters  

Charissa van Eijck (Castricum) 

Tijd 10.00 – 14.30 

 

Behandeling van 12 plannen c.q. adviesaanvragen 

 

Plan 2 

Gemeente Castricum 

Plan M-13.2 

Status RM 

Adres Dusseldorperweg 74 te Limmen  

Omschrijving functiewijziging  

Aanvrager Bestuur van de RK Parochie H. Cornelius te Limmen (aanwezig) 

Architect Min architectuur bna te Limmen  

Tijd 10.30 – 10.45 

 

Advies 20 maart 2013 De aanvraag betreft een vooroverleg. Het betreft een wijziging en 

gedeeltelijk herbestemmen van de huidige pastorie. De pastorie is een rijksmonument uit 1902, 

onderdeel van het kerkcomplex Sint Cornelius. De pastorie staat ter rechterzijde van de kerk en 

wordt hiermee verbonden door een tussenlid. Op dit moment staat de pastorie leeg. De kerk is 

nog volop in gebruik. 

  

In de redengevende beschrijving staan met name een aantal interieuronderdelen genoemd zoals 

een tochtportaal in art-nouveaustijl voorzien van geëtst glas met florale motieven, een houten 

bordestrap met gedraaide balusters, twee afgetimmerde dienstbodenkamertjes op zolder,  

marmeren schouwen, stucplafonds enzovoort.  

 

Het plan wordt toegelicht door Gerard Min, de architect samen met Nico Kaandorp namens het 

kerkbestuur.  

 

In het voorstel wordt de pastorie dusdanig gerenoveerd dat op de begane grond aan de parochie 

gerelateerde functies kunnen worden uitgevoerd zoals een administratieve ruimte, extra 

toiletruimtes, rouwkamer enzovoort.  De vertrekken met een hoge monumentale waarde 

bevinden zich voornamelijk in de oorspronkelijke pastorie en niet in het latere tussenlid. In de 
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blad 2 

rouwkamer wordt een invalide toilet geformeerd en enige doorgangen worden verplaatst en/of 

dichtgezet. 

Eerste verdieping: hier worden van drie bestaande kamers studio’s gemaakt ieder met een eigen 

natte cel.  De hoofdstructuur blijft gelijk. Met de tussenwanden wordt geschoven. De trapopgang 

blijft zoals hij is. De oorspronkelijke stucplafonds blijven gehandhaafd. 

Tweede verdieping: de open bergzolder (waar nog de oorspronkelijke ingebouwde 

dienstmeidkamers aanwezig zijn ) wordt verdeeld in twee studio’s, ieder met een inpandige 

loggia. Het is de commissie op de aangeleverde tekeningen niet precies duidelijk waar de 

dienstbodenkamers zich bevinden. Zij vraagt hier nader onderzoek naar te doen en de originele 

onderdelen zo veel mogelijk  in het ontwerp mee te nemen.  

In de noordgevel komen dakramen. De commissie vindt dit denkbaar als zij meer uit de hoek 

worden geplaatst. Met het voorstel om de dakkapel op de voorgevel te verwijderen kan zij niet 

instemmen, dit zou een grove aantasting van het gevelbeeld betekenen. Het dak zal aan de 

zuidgevel voor een gedeelte worden opengemaakt voor de inpandige loggia’s en twee balkons.  

De commissie zet haar vraagtekens bij deze forse ingreep. 

 

Aan de achtergevel (oost) wordt een transparant trappenhuis geplaatst dat doorloopt tot in de 

kap, uitgevoerd in eigentijdse materialen zoals staal en glas. Daarnaast zijn er twee uitkragende 

balkons getekend. De commissie heeft hier bezwaar tegen omdat de kap karakteristiek onderdeel 

is van het monument en hierdoor te ingrijpend wordt aangetast. Zij vraagt zich af of de 

verkeersroutes niet intern kunnen worden opgelost. Het plaatsen van de grote balkons acht zij 

niet wenselijk omdat deze het gevelbeeld van het rijksmonument te zeer aantasten. 

  

In het algemeen laat de commissie weten dat zij het waardeert dat het voorstel in een vroeg 

stadium wordt ingediend. Zij vindt het een sympathiek plan om de verschillende functies in de 

pastorie onder te brengen. Wel zou zij voor de verdere uitwerking van de plannen een 

bouwhistorische verkenning willen zien omdat er nog zoveel originele stijlkenmerken in het 

interieur aanwezig zijn en het plan (op de kap na) vooral gevolgen heeft voor het interieur. Met 

een professionele, liefst onafhankelijke, bouwhistorische verkenning in de hand is makkelijker te 

beoordelen welke ingrepen in het monument geoorloofd zijn en waar belangrijke waarden in het 

geding komen. 

 

Het plan wordt aangehouden omdat met name de bestaande plattegronden, de geveltekeningen 

nieuwe situatie en de bouwhistorische verkenningen ontbreken. Aanhouden 

 

30 oktober 2013  

De architect is in de vergadering voor een toelichting op wederom een schetsplan waarin een 

aantal aanpassingen is gedaan naar aanleiding van de eerste bespreking. Hij heeft een 

bouwhistorische rapportage opgesteld waarin de interieurdelen zijn gewaardeerd. 

 

Wijzigingen ten opzichte van het eerste plan: 

1. Noordgevel dakramen: deze worden meer uit de hoek geplaatst. 

Een van de dienstmeidenkamers behoudt originele indeling en krijgt raam terug. 
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2. Voorgevel: verwijderen (later geplaatst) dakraam 

3. Achtergevel: balkons zijn vervallen. Het trappenhuis van glas blijft, maar wordt kleiner 

uitgevoerd. De commissie had  al eerder verzocht om te onderzoeken of de verkeersroutes intern 

konden worden opgelost. Echter omdat het trappenhuis nu kleiner wordt uitgevoerd en volkomen 

transparant is, kan zij zich in het voorstel vinden. Belangrijk argument hierbij is dat door deze 

nieuwe toevoeging  de originele structuur van de pastorie gehandhaafd kan blijven. 

Akkoord op hoofdlijnen. 

 

19 februari 2014 Het uitgewerkte plan met detaillering en materialisatie conform de 

opmerkingen van de commissie wordt voorgelegd aan de commissie.   

De commissie kan zich hierin vinden maar maakt voor wat betreft de kleurstelling de opmerking 

dat de puiconstructie van het trappenhuis donker zou moeten worden uitgevoerd en niet wit zoals 

op de tekening staat aangegeven. 

Niet akkoord, tenzij de puiconstructie van het trappenhuis in de kleur RAL 6012 wordt 

uitgevoerd. 

 

19 april 2014 De aanvraag betreft een omgevingsvergunning. In de definitieve tekening is de 

kleur van de pui constructie RAL 6012  zoals door de commissie werd aanbevolen.  Akkoord 
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